
Rada Gminy w Ustroniu Morskim 
Sesja 

Protokół nr 67 

LXVII Sesja w dniu 21 września 2023  

Obrady rozpoczęto 21 września 2023 o godz. 08:30, a zakończono o godz. 13:02 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 10 członków. 

Obecni: 

1. Andrzej Basarab 

2. Hanna Caban 

3. Mirosław Dziewiałtowicz 

4. Olga Grajek 

5. Krzysztof Grzywnowicz 

6. Marek Leciaho 

7. Roman Marciniak 

8. Barbara Płomińska 

9. Krzysztof Psykała 

10. Tomasz Rymaszewski 

11. Anna Sianos  

12. Andrzej Staszak 

13. Jolanta Szymczak 

14. Denis Tomala 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie, 

b) stwierdzenie quorum. 

 

2. Przyjęcie protokołu z: 

 

a) LXV Sesji Rady Gminy Ustronie Morskie z dnia 22 czerwca 2023 r. 

 

Głosowano w sprawie: 
LXV Sesji Rady Gminy Ustronie Morskie z dnia 22 czerwca 2023 r..  

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Andrzej Basarab, Olga Grajek, Krzysztof Grzywnowicz, Marek Leciaho, Krzysztof Psykała, 

Tomasz Rymaszewski, Andrzej Staszak, Jolanta Szymczak 

NIEOBECNI (6) 

Hanna Caban, Mirosław Dziewiałtowicz, Roman Marciniak, Barbara Płomińska, Anna Sianos 

, Denis Tomala 



b) LXVI Sesji Rady Gminy Ustronie Morskie z dnia 10 sierpnia 2023 r. 

 

Głosowano w sprawie: 
LXVI Sesji Rady Gminy Ustronie Morskie z dnia 10 sierpnia 2023 r..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Andrzej Basarab, Olga Grajek, Krzysztof Grzywnowicz, Marek Leciaho, Krzysztof Psykała, 

Tomasz Rymaszewski, Andrzej Staszak, Jolanta Szymczak 

NIEOBECNI (6) 

Hanna Caban, Mirosław Dziewiałtowicz, Roman Marciniak, Barbara Płomińska, Anna Sianos 

, Denis Tomala 

 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał Rady Gminy Ustronie Morskie oraz 

informacja o przeprowadzonych przetargach – dyskusja. 

Sprawozdanie oraz informację o przetargach przedstawiła Wójt Gminy Bernadeta 

Borkowska. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Bernadeta Borkowska 

- Andrzej Basarab 

- Marek Leciaho 

- Bernadeta Borkowska 

 

Dyskusja dotyczyła kwoty danego przetargu, ewentualnej obniżki tej kwoty w następnym 

przetargu; informacji o wygranych podmiotach, które zmieściły się w widełkach kwot; 

 

 

4. Informacja z wykonania budżetu Gminy Ustronie Morskie oraz planów finansowych 

instytucji kultury za I półrocze 2023 r - dyskusja. 

 

Informacja przedstawiła Skarbnik Gminy Elżbieta Macek. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
- Elżbieta Macek  

- Łukasz Molski 

 

Brak dyskusji 

 

 

5. Informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ustronie Morskie 

na lata 2023-2028, w tym przebiegu realizacji przedsięwzięć w I półroczu 2023 roku – 

dyskusja. 



 

Informacja przedstawiła Skarbnik Gminy Elżbieta Macek. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
- Elżbieta Macek  

- Andrzej Staszak 

- Andrzej Basarab 

- Bernadeta Borkowska 

 

Dyskusja dotyczyła termomodernizacji budynku ośrodka zdrowia, kosztów i celu projektu, 

sposobu wyłonienia wykonawcy projektu, umowy z wykonawcą projektu; 

terminu przygotowania dokumentacji i kosztów projektu oraz wynagrodzenia; umieszczenia 

umowy w rejestrze umów, zakresu prac objętych umową, zakresu ocieplania budynku. 

 

6. Informacja o realizacji zadań finansowych ze środków sołeckich oraz z funduszu 

sołeckiego w I półroczu 2023 r. - dyskusja. 

 

Informacje przedstawiła Anna Buchner-Wrońska – Informacje Publiczne. 

 

Brak dyskusji 

 

7. Głos mieszkańców. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
- Maria Piątek 

- Bernadeta Borkowska 

- Zaproszony Gość 

- Olga Sroka 

- Marek Leciaho 

- Krzysztof Grzywnowicz 

- Andrzej Basarab 

- Kinga Kurkowska 

- Krzysztof Grzywnowicz 

- Andrzej Staszak 

- Krzysztof Szydłowski 

 

Dyskusja dotyczyła dokończenia inwestycji drogowej łączącej miejscowość Gwizd 

z Ustroniem Morskim oraz konieczności remontu drogi wiejskiej w Gwiździe; 

problemów z budową z powodu wadliwie wydanych opinii, zalewania budynku przez wody 

opadowe, które wpływają na degradację budynku; 

wycinki drzew na ulicy Koszalińskiej, przy ul. Kolejowej, dokumentacji dot. uzgodnień 

z zarządcą przejazdu kolejowych, zwężenia jezdni w okolicy torowiska, drogi rowerowej, 

braku zgody na remont jezdni w miejscu położenia torów, przedstawienie projektu na 

przebudowę drogi na ul Ku Słońcu, ujęcia w specyfikacji wycinki drzew, braku 

zainteresowania remontem drogi przez PKP; braku rozmowy z mieszkańcami odnośnie 

planowanych inwestycji czy wycinki drzew, innych sposobów rozwiązania problemu 

z remontem drogi; 

zawarcia informacji o wycince drzew w specyfikacji przetargowej, przedstawienia radnym 

ostatniego pisma od PKP i jakiej sprawy dotyczyło; 



przygotowania informacji dot., ilości drzew wyciętych i nasadzonych porównując kadencję 

obecnego Wójta i poprzednika, prowadzenia statystyk, rejestrów, sprawozdań, 

przeprowadzania wstępnych oględzin drzewa i wydawania opinii; wniosków składanych do 

starostwa, uzupełnień na Ekoportalu odnośnie ilości i stanu drzew w gminach; inwestycji 

remontu drogi na ul. Ku Słońcu – terminu odebrania drogi i pozwolenia do użytkowania; 

zgody starostwa na wycinkę drzew przy remoncie ul. B. Chrobrego; wniosku 

o dofinansowanie odcinka drogi od drogi krajowej nr 11 do przejazdu kolejowego; dokładniej 

analizy drogi przed końcowym odbiorem, wyeliminowania błędów w inwestycji; 

przekopu przy nowej drodze odnośnie położenia kabla światłowodowego, wcześniejszego 

przygotowania innej możliwości podczas budowy drogi na położenia kabla, aby uniknąć 

uszkodzeń, brak przejść dla pieszych na wyremontowanej drodze, źle ustawionych znaków 

drogowych, spisania usterek i poinformowania pracowników urzędu, organizacji ruchu nie 

uwzględniającej przejść dla pieszych ze względów bezpieczeństwa. 

 

 

8. Przedstawienie projektów uchwał: 

 

a) Druk nr 1 – w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Ustronie Morskie na 2023 rok 

- dyskusja, podjęcie uchwały. 

 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt pozytywnie.  

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Elżbieta Macek. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
- Marek Leciaho 

- Zenon Wajgert 

- Tomasz Rymaszewski 

- Elżbieta Macek  

- Piotr Byczkowiak 

 

Dyskusja dotyczyła informacji nt. dostawcy i odbiorcy energii, podmiotu podpisującego 

umowę, limitów na zużycie energii, oszczędności zużycia energii, wynajmowanych 

pomieszczeń i rozliczeń energii,  

kosztów za projekt dot. fotowoltaiki na dachu amfiteatru oraz przedszkola, alternatywnych 

rozwiązań w postaci wiatraków czy biogaz; sensu posadowienia instalacji fotowoltaiki 

w zacienionym miejscu; 

tankowania pojazdów gminnych na swoich bazach, kosztów zakupu paliwa i eksploatacji 

pojazdów;  

 

 

Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1 – w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Ustronie Morskie na 2023 rok-

dyskusja, podjęcie uchwały..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 



ZA (8) 

Olga Grajek, Krzysztof Grzywnowicz, Marek Leciaho, Barbara Płomińska, Krzysztof 

Psykała, Tomasz Rymaszewski, Anna Sianos , Jolanta Szymczak 

NIEOBECNI (6) 

Andrzej Basarab, Hanna Caban, Mirosław Dziewiałtowicz, Roman Marciniak, Andrzej 

Staszak, Denis Tomala 

 

b) Druk nr 2 - w sprawie emisji obligacji komunalnych - dyskusja, podjęcie uchwały. 

 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt pozytywnie. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Elżbieta Macek. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
- Elżbieta Macek  

- Marek Leciaho 

 

Dyskusja dotyczyła wprowadzenia autopoprawki; kosztów jakie poniesie gmina przy 

dwucyfrowej stopie procentowej;  

 

Głosowano w sprawie: 
Druk nr 2 - w sprawie emisji obligacji komunalnych - dyskusja, podjęcie uchwały..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Olga Grajek, Krzysztof Grzywnowicz, Barbara Płomińska, Krzysztof Psykała, Tomasz 

Rymaszewski, Anna Sianos , Jolanta Szymczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Marek Leciaho 

NIEOBECNI (6) 

Andrzej Basarab, Hanna Caban, Mirosław Dziewiałtowicz, Roman Marciniak, Andrzej 

Staszak, Denis Tomala 

 

c) Druk nr 3 - w sprawie zmian w uchwale wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ustronie 

Morskie na lata 2023 - 2036 - dyskusja, podjęcie uchwały. 

 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt pozytywnie. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Elżbieta Macek. 

 

Brak dyskusji  
 

Głosowano w sprawie: 
Druk nr 3 - w sprawie zmian w uchwale wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ustronie 

Morskie na lata 2023 - 2036 - dyskusja, podjęcie uchwały..  

 



Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Olga Grajek, Krzysztof Grzywnowicz, Barbara Płomińska, Krzysztof Psykała, Tomasz 

Rymaszewski, Anna Sianos , Jolanta Szymczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Marek Leciaho 

NIEOBECNI (6) 

Andrzej Basarab, Hanna Caban, Mirosław Dziewiałtowicz, Roman Marciniak, Andrzej 

Staszak, Denis Tomala 

 

d) Druk nr 4 - w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania ze Strefy Wypoczynku i Relaksu 

zlokalizowanej przy ul. Polnej w Ustroniu Morskim - dyskusja, podjęcie uchwały. 

 

Komisja Komunalna zaopiniowała projekt pozytywnie.  

 

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Ewa Ostrowska 

 

Brak dyskusji 

 

Głosowano w sprawie: 
Druk nr 4- w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania ze Strefy Wypoczynku i Relaksu 

zlokalizowanej przy ul. Polnej w Ustroniu Morskim - dyskusja, podjęcie uchwały..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Olga Grajek, Krzysztof Grzywnowicz, Marek Leciaho, Barbara Płomińska, Krzysztof 

Psykała, Tomasz Rymaszewski, Anna Sianos , Jolanta Szymczak 

NIEOBECNI (6) 

Andrzej Basarab, Hanna Caban, Mirosław Dziewiałtowicz, Roman Marciniak, Andrzej 

Staszak, Denis Tomala 

 

e) Druk nr 5 - w sprawie wyrażenia zgody na oddanie nieruchomości w dzierżawę w trybie 

bezprzetargowym - dyskusja, podjęcie uchwały. 

 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt pozytywnie.  

 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami 

Zagospodarowania Przestrzennego i Rolnictwa Monika Łada. 

 

Brak dyskusji 
 

Głosowano w sprawie: 



Druk nr 5- w sprawie wyrażenia zgody na oddanie nieruchomości w dzierżawę w trybie 

bezprzetargowym - dyskusja, podjęcie uchwały..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Olga Grajek, Krzysztof Grzywnowicz, Marek Leciaho, Barbara Płomińska, Krzysztof 

Psykała, Tomasz Rymaszewski, Anna Sianos , Jolanta Szymczak 

NIEOBECNI (6) 

Andrzej Basarab, Hanna Caban, Mirosław Dziewiałtowicz, Roman Marciniak, Andrzej 

Staszak, Denis Tomala 

 

f) Druk nr 6 - w sprawie nabycia prawa użytkowania wieczystego gruntu - dyskusja, podjęcie 

uchwały. 

 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt pozytywnie.  

 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami 

Zagospodarowania Przestrzennego i Rolnictwa Monika Łada. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
- Monika Łada 

- Tomasz Rymaszewski 

 

Dyskusja dotyczyła wyceny działki. 

 

Głosowano w sprawie: 
Druk nr 6- w sprawie nabycia prawa użytkowania wieczystego gruntu - dyskusja, podjęcie 

uchwały..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Olga Grajek, Krzysztof Grzywnowicz, Marek Leciaho, Barbara Płomińska, Krzysztof 

Psykała, Tomasz Rymaszewski, Anna Sianos , Jolanta Szymczak 

NIEOBECNI (6) 

Andrzej Basarab, Hanna Caban, Mirosław Dziewiałtowicz, Roman Marciniak, Andrzej 

Staszak, Denis Tomala 

 

g) Druk nr 7 – w sprawie powołania członka Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Ustronie Morskie - dyskusja, podjęcie uchwały. 

 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Krzysztof Grzywnowicz 

 



Dyskusja dotyczyła autopoprawek w postaci „uzupełnienia” członka komisji oraz dodanie 

paragrafu. 

 

Głosowano w sprawie: 
Druk nr 7 – w sprawie powołania członka Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Ustronie Morskie – projekt po autopoprawce - dyskusja, podjęcie uchwały. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Olga Grajek, Krzysztof Grzywnowicz, Marek Leciaho, Barbara Płomińska, Krzysztof 

Psykała, Tomasz Rymaszewski, Anna Sianos , Jolanta Szymczak 

NIEOBECNI (6) 

Andrzej Basarab, Hanna Caban, Mirosław Dziewiałtowicz, Roman Marciniak, Andrzej 

Staszak, Denis Tomala 

 

h) Druk nr 8 – w sprawie uznania skargi z dnia 11 lipca 2023 r. na działalność Wójta – 

dyskusja, podjęcie uchwały. 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznała skargę za bezzasadną. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Olga Grajek Wiceprzewodnicząca Komisji SWiP 

 

Brak dyskusji 

 

Głosowano w sprawie: 
Druk nr 8 – w sprawie uznania skargi z dnia 11 lipca 2023 r. na działalność Wójta – dyskusja, 

podjęcie uchwały..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, NIE BIORĘ UDZIAŁU W GŁOSOWANIU: 

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Olga Grajek, Krzysztof Grzywnowicz, Marek Leciaho, Barbara Płomińska, Krzysztof 

Psykała, Tomasz Rymaszewski, Anna Sianos , Jolanta Szymczak 

NIEOBECNI (6) 

Andrzej Basarab, Hanna Caban, Mirosław Dziewiałtowicz, Roman Marciniak, Andrzej 

Staszak, Denis Tomala 

 

9. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym – dyskusja. 

 

Informację przedstawiła Wójt Gminy Bernadeta Borkowska. 

 

 



W dyskusji wzięli udział: 
- Bernadeta Borkowska 

- Krzysztof Grzywnowicz 

- Marek Leciaho 

 

Dyskusja dotyczyła czasu realizacji na drogę w Rusowie, otrzymania dofinansowania na 

świetlicę Melmak w Rusowie; ścieżki rowerowej od Wieniotowa do granic gminy w stronę 

Łasina; 

Otrzymanych komputerów z programów rządowych, zdania i magazynowania starych 

komputerów, wytycznych rządu odnośnie zdania starych komputerów. 

 

 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
- Bernadeta Borkowska 

- Marek Leciaho 

- Tomasz Rymaszewski 

- Krzysztof Grzywnowicz 

- Zenon Wajgert 

 

Dyskusja dotyczyła złożonego pisma odnośnie parkowania przy ul. Wojska Polskiego i ul. 

Marynarki Wojennej, innych rozwiązań w postaci donic umieszczonych na poboczu drogi, 

rozwiązujących problem parkowania; źródła wody w beczkowozie do podlewania boiska; 

zamontowania lamp przy ul. Bogusława XIV od ul. Wojska Polskiego do ul. Górnej, planów 

w budżecie na kolejny rok na doświetlenie ulic; wyjaśnień pomówień odnośnie likwidacji 

funduszów sołeckich; odebrania amfiteatru; zaproszeń gmin partnerskich na otwarcie 

amfiteatru; procedur odnośnie zebrań sołeckich, składania wniosków, statutów sołeckich 

ustanawianych przez radę. 

 

11. Wolne wnioski i informacje. 

 

 Brak 

 

12. Zamknięcie sesji. 

 

 

 

  

Przewodniczący Rady Gminy 

Ustronie Morskie  

 Krzysztof Grzywnowicz 

 

 

 

 

 

 
Przygotował(a): Agnieszka Smołucha 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


